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Vrijwilligers 
bouwden een schooltent

        Fake news
“Elke dag is 1 april”

Je tuin ontharden
hoe doe je dat?

Op naar  
de boerenmarkt

Ledenblad van 



2 | Buiten 2 | april 2022 

Fake of echt
“Het eerste slachtoffer van oorlog is de waarheid.” Die beroemde 

uitspraak klopt vandaag meer dan ooit. De Russische oorlog in 

Oekraïne was bijvoorbeeld altijd al een propaganda-oorlog, en we zien 

momenteel dat het beheersen van informatie en van de sociale media 

zeker voor dictaturen van levensbelang is. Ze willen zelf bepalen wat 

waar is en wat niet. Het is een enorme verdienste van het internet en 

de sociale media dat ze mensen wereldwijd met elkaar verbinden en 

meer dan ooit informatie kunnen laten delen. Maar dat verhaal heeft 

helaas twee kanten: nooit eerder was het zo gemakkelijk om mensen 

tegen elkaar op te zetten en leugens te verspreiden.

Met onze niet te stillen honger naar informatie is het zoals met 

voedsel: alles draait rond kwaliteit. We willen terecht dat ons voedsel 

met zorg wordt geproduceerd en goed is gecontroleerd. Net zo is het 

in ons eigen belang dat de informatie die we krijgen correct wordt 

opgespoord, gecheckt en verspreid. Onderzoekers, journalisten, 

leraars en veel andere mensen hebben daar een belangrijke opdracht. 

Wij allemaal zelfs, want we zijn vandaag allemaal informatiebronnen.

De wildgroei van de sociale media maakt dat informatie en de oorsprong 

ervan soms bijna onmogelijk te controleren zijn. En – dit is belangrijk – 

heel veel mensen hebben belang bij het verspreiden van foute informatie. 

Ze verdienen er legaal of illegaal geld mee en/of verwerven er macht mee. 

Dat begint al bij de bedrijven achter de sociale media zelf, voor wie elk van 

jouw kliks geld oplevert. Sensatie en versterking van de meest extreme 

opvattingen zijn de motor van die media, ook al zien we dat niet altijd en 

weigeren ze zelf steevast om dat te erkennen.

De waarheid is, vervelend genoeg, meestal niet fel gekleurd, extreem 

en opwindend, maar grijs. De zorg voor je gezin, je familie en je 

omgeving, je dagelijkse werk, maar ook dagelijks wetenschappelijk 

onderzoek, zelfs dagelijkse politiek. Ze zijn misschien allemaal niet 

zo sensationeel, ze vragen veel inspanning en leveren zelden kliks of 

roem op. En dus halen deze dingen heel zelden de media, terwijl ze de 

hoekstenen zijn voor geluk, voor een warme samenleving.

Sonja De Becker
Voorzitter Landelijke Gilden

“De zorg voor je gezin en 
je dagelijkse werk halen 

zelden de media, terwijl ze 
de hoekstenen zijn voor een 

warme samenleving.”

Lees het artikel over fake news op p. 22
 

Op 28 april geeft VRT-journalist Tim Verheyden  
in Deinze een lezing over dit thema.  
Info: landelijkegilden.be/fakenews
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http://landelijkegilden.be/fakenews
http://Shutterstock.be
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Wedstrijd

Win een 
overnachting 
Op pagina 19 vind je een leuke wan-

deling in het Oost-Vlaamse Oosteeklo. 
Zoek tijdens het wandelen het ant-
woord op de vraag hieronder. Wie weet, 
win jij dan een gratis overnachting voor 
twee personen in B&B ‘t Heirweggoed 
(heirweggoed.be), uniek gelegen aan 
de rand van een groot bos van 300 hec-
tare. Je kan er naar hartenlust wande-
len, joggen, fietsen of gewoon de vogel-
tjes gadeslaan op een bankje. 

Vraag: Tussen de parkeerplaats en 
de kerk van Oosteeklo vind je een 
vredesboom met een herdenkings-
bord ernaast. Op dat bord staat een 
tekst die begint met de woorden ‘Wij 
herdenken’. Welke vlag staat rechts 
van die twee woorden? 

Wedstrijd: Neem deel aan de wed-
strijd via landelijkegilden.be/ 
overnachting of stuur een kaartje 
met jouw gegevens en het antwoord 
naar Landelijke Gilden, Diestsevest 
40, 3000 Leuven. ◗

Prikbord

Winnaars
Wedstrijden vorig nummer

Overnachting in  
B&B Silentium Tielt 

Wendy Claes (Evergem)

Zakboek voor de vogeltuin: 
Andre Jansen (Mol),  

Katrien Geunes (Pelt),  
Willy Vanlerberghe (Zonnebeke) en 
Godelieve Vandepoel (Hoeleden) ◗

Ledenvoordeel

Fleuramour
Crystal & Flowers
Het bloemenfestival Fleuramour pakt dit jaar uit 
met een extra editie in en rond de kristalfabriek 
Val Saint Lambert, het kasteel en de cisterciën-
zerabdij van Seraing, in de buurt van Luik. Geniet 
van florale meesterwerken, verspreid doorheen 
de historische gebouwen. Breng een bezoek 
aan de befaamde kristalfabriek en het museum. 
Bekijk live demo’s kristalblazen …

Wanneer: 20–22 mei,  
van 10 tot 18 uur

Waar: Esplanade du Val Saint 
Lambert, Seraing

Toegangsprijs: € 20 voorverkoop, 
€ 22 aan de kassa,  

kinderen -12 jaar gratis
Tickets en info: crystalflowers.be

 
Met de code bui_jk8dvdsq krijg je 
bij een onlinebestelling als lid van 

Landelijke Gilden € 4 korting op de 
toegangsprijs. ◗

http://heirweggoed.be
http://landelijkegilden.be/
http://crystalflowers.be
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Gent 2022 Floraliën
Het fleurigste  

ledenvoordeel!
Vanaf 29 april t.e.m. 8 mei vormt 

de iconische locatie Floraliënhal in 
het Citadelpark tien dagen lang het 
decor voor de mooiste creaties van 

nationale en internationale topflo-
risten, siertelers, tuinarchitecten 
en kunstenaars. In verschillende 

green- en conceptrooms kan je al 
jouw zintuigen aan het werk zetten 
om bloemen en planten te (her)ont-
dekken in het thema ‘Mijn Paradijs, 

een wereldse tuin’.

Wanneer: 29 april - 8 mei, van 8 tot 
18 uur
Ingang: via ICC Gent
Info: floralien.be
Toegangsprijs: € 21 i.p.v. € 27 
(alleen online), korting maximaal 
geldig voor 2 personen
Tickets: landelijkegilden.be/floralien 

Met de code LGFLO22 krijg je bij 
een onlinebestelling als lid van 
Landelijke Gilden € 6 korting op de 
toegangsprijs van je dagticket.

Loop mee voor

Trias!
Op zondag 24 april loopt een 

enthousiaste ploeg de Antwerp 10 
Miles of de short run van 6,8 km voor 

onze ngo Trias. En jij kan meelopen. 
Trias regelt je inschrijving, zorgt voor 

een gezellige plek om je spullen te 
bewaren en goed gezelschap om mee 

te lopen. Het enige wat jij moet doen,  
is minimaal € 50 inzamelen ten 

voordele van Trias. 
 

Alle informatie om zelf mee te lopen 
of de loopploeg van Landelijke 

Gilden te sponsoren kan je vinden op 
landelijkegilden.be/10miles.  

Mail naar 10miles@trias.be als je nog 
vragen hebt. ◗

Bedevaarten

Meimaand
We kunnen de meimaand weer 
samen vieren. Welkom op onze 

bedevaarten, die we organiseren 
samen met de Landelijke Beweging. 

Data en info vind je op landelijkegilden.
be/meibedevaarten. Tot dan! ◗

http://floralien.be
http://landelijkegilden.be/floralien
http://landelijkegilden.be/10miles
mailto:10miles@trias.be
http://www.landelijkegilden.be/meibedevaarten
http://www.landelijkegilden.be/meibedevaarten
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 T Peter Vandeweerdt F MetteS fotografie

Dit jaar brengen we telkens een weidse blik op een dorp, vanuit een verrassende hoek.  
Het Limburgse dorp Kanne, met een kleine 1200 inwoners, is een deelgemeente van Riemst.  
Het wordt in tweeën gedeeld door het Albertkanaal, maar weer verbonden door deze 
hangbrug uit 2005, de eerste van haar soort in ons land. Zowel de taalgrens als de landsgrens 
met Nederland is hier vlak bij. Dit beeld is niet gemaakt met een drone,  
maar vanaf Tiendenberg, op de tegenoverliggende heuvel. Dit is prachtig wandelgebied.  
En vergeet daarbij zeker niet de unieke mergelgrotten te bezoeken! ◗
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        Een dorp is een landschap

Kanne



8 | Buiten 2 | april 2022 

De vrijwilliger

Asielzoekers  
en vrijwilligers  

bouwen tijdelijke 
klaslokalen

Afgelopen zomer sloegen vrijwilligers en asielzoekers de handen 

in elkaar en bouwden enkele tijdelijke klaslokalen voor het dorps-

schooltje De Kraal Schaffelkant in Herent. Het ging daarbij niet om 

typische containerklassen, maar om tenten die ook in ontwikkelings-

landen gebruikt worden. Benjamin Denef en Laura Bogaert leggen uit 

hoe dat in zijn werk ging. 

 T Nathan Rijnders F Maggie Program vzw

Benjamin Denef van het Maggie 
Program: “Onze tenten zijn niet 
zomaar tenten. We hebben ze in 2016 
speciaal ontwikkeld om wereldwijd 
voor kansarme kinderen gemakkelijk 
klaslokalen te kunnen bouwen. Via de 
vzw Maggie Program zijn al heel wat 
schooltjes gebouwd in bijvoorbeeld 
vluchtelingenkampen. Eigen aan 
het project van de Maggie-shelters 
is dat vrijwilligers van hier de ten-
ten opbouwen samen met vrijwilli-
gers ter plaatse, vaak vluchtelingen 
uit het vluchtelingenkamp zelf. In het 
begin werden de nodige fondsen voor 
de financiering van zo’n tent bijeenge-
bracht via donaties. Ondertussen heb-
ben we ook een verhuursysteem uit-
gewerkt, waarbij een tent eerst hier 
een jaar of drie verhuurd wordt aan 
een school als tijdelijk klaslokaal en ze 
dan – wanneer ze afbetaald is – herop-
gebouwd wordt in een ontwikkelings-
land. Op die manier zijn er nu twee 
Maggie-shelters in Herent terechtge-
komen, waar ze onderdak bieden aan 
de leerlingen vanaf dit schooljaar tot 
hun nieuwe klaslokalen klaar zijn.”

Het opbouwen van de Maggie-
shelters in Herent duurde tien dagen. 
Het gebeurde deels met dezelfde vrij-
willigers die zulke tenten ook al in het 
buitenland gingen plaatsen, aangezien 
zij de nodige expertise hebben. Maar 
net zoals bij een opbouw in ontwikke-
lingslanden, wilde Maggie Program 
het in Herent realiseren samen met 
asielzoekers van hier. Om deze men-
sen te vinden, werd samengewerkt 
met JobRoad, een organisatie die 
mensen met een grotere afstand tot 
de arbeidsmarkt begeleidt.
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Laura Bogaert van JobRoad: “In het 
opvangcentrum van Zaventem wach-
ten zo’n 250 asielzoekers op hun erken-
ning tot vluchteling. Uit deze groep heb-
ben wij 7 asielzoekers gerekruteerd, op 
basis van hun interesses en hun pro-
fiel. Hoewel het voor deze asielzoe-
kers nog onzeker is of ze een erken-
ning zullen krijgen, want de wachttijd 
loopt gemiddeld op tot ongeveer een 
jaar, steken velen van hen liever de han-
den uit de mouwen dan te zitten afwach-
ten. Zo kunnen ze alvast integreren in de 
maatschappij en hopen ze om gemak-
kelijker aan een job te raken wanneer 
hun erkenning rond is. Concreet kregen 
deze 7 mensen een korte opleiding bij 
ramen- en deurenfabrikant Belorama. 
Ze leerden er de gebruikelijke woor-
denschat en kregen 2 theoretische 
opleidingsdagen. Ze brachten ook een 
bezoek aan de productiefabriek, want 
woningbouw is hier toch wel anders dan 
wat ze soms gewoon zijn. Na die oplei-
ding konden ze in Herent vlot aan de 
slag met de andere vrijwilligers. Los van 
het feit dat het voor hen fijn was om iets 
nuttigs te kunnen bijdragen, betekent 
dit vrijwilligerswerk voor hen hopelijk 
een opstapje naar de arbeidsmarkt.”

De tien dagen dat er gebouwd werd, 
was voor deze asielzoekers een leer-
rijke periode. Ze werden al snel geïn-
tegreerd in de vrijwilligersgroep. Ze 
leerden technieken en andere vaardig-
heden die hen later kunnen helpen bij 
het vinden van een echte job, maar het 
was voor hen ook een echt cultuurbad. 
In plaats van de dagen af te tellen in het 
opvangcentrum, hadden deze mensen 
opnieuw iets omhanden. Dat deed hen 
misschien nog wel het meeste deugd. ◗

Wat is het Maggie Program?
Het project Maggie Program is in 2016 gestart onder impuls van 

ingenieur-architecten Benjamin Denef en Matthias Mattelaer, 
zaakvoerders van DMOA Architecten. In plaats van louter luxeprojecten  
te ontwerpen, wilden ze ook iets doen voor kansarme kinderen.  
Zo ontwierpen ze samen met de collega’s de Maggie-shelter, een tijdelijk 
gebouw dat eruitziet als een tent. Het ontwerp moest een gebouw zijn 
dat snel rechtstaat en toch stevig is, dat gemakkelijk getransporteerd 
kan worden en ook in moeilijke weersomstandigheden standhoudt. 
De Maggie-shelter ziet er misschien uit als een tent, maar heeft toch 
de kwaliteit van een gebouw. Zo kan het dubbele zeil van de wanden 
opgevuld worden met isolatie of met materialen die men ter plaatse vindt. 
Belangrijk is dat zo’n klaslokaal een levensduur heeft van 15 à 20 jaar, want 
mensen verblijven vaak lange tijd in een vluchtelingenkamp. 

Inmiddels kom je Maggie-shelters tegen op verschillende plekken  
in de wereld. 

Meer weten? maggie-program.org 

Wat is JobRoad?
JobRoad is een internationale vzw, die zich richt op mensen die niet vanzelf 

werk vinden op onze arbeidsmarkt, zoals asielzoekers en ex-gedetineerden. 
Om voor hen een job te vinden, werken ze onder meer samen met lokale 
besturen, ambassadeur-bedrijven en uitzendpartners. Concreet zoeken ze 
in de betrokken regio naar bedrijven die openstaan voor deze doelgroepen 
en ze helpen de kandidaten met hun sollicitatie. Wanneer er ze ergens 
kunnen beginnen, blijft JobRoad hen ook opvolgen. Door opleidingen op te 
zetten en de kandidaten via vrijwilligerswerk met de stiel vertrouwd te laten 
worden, willen ze de kloof naar de arbeidsmarkt verkleinen. 

Meer weten?  jobroad.be 

http://maggie-program.org
http://jobroad.be


Het is er eindelijk van gekomen! Ik bracht nog nooit een bezoekje aan de boerenmarkt in Gaasbeek, die blijkbaar de oudste is van het land. Als ik passeer langs het beroemde kasteel, dat dit jaar gesloten is voor renovatiewerken, is het nog te vroeg op het jaar om voorjaarsbloemen te gaan bewonderen in de parken Gaasbeek en Groenenberg. Ook de museumtuin – een juweeltje met vergeten groenten en fruit – is nog in winterrust. Een boogscheut verderop ligt het dorpsplein met de boerenmarkt. Eigenlijk is het goed bedacht om hier op zaterdagnamiddag een boerenmarkt te organiseren. 
De koopwaar die aangeboden wordt, is afhankelijk van het seizoen, want het gaat om verse hoeveproducten. Nu geen aardbeien of asperges, dus, maar wel aardappelen, uien, kip, eieren, pastinaak, kolen, spruitjes en appelsap. Ik vind hier alles wat op mijn winkellijstje staat! Voor het lamsvlees moet ik bij Laurens zijn. Ik ben ook nieuwsgierig naar de verse schapenkaas en de plattekaas met kruiden, die ik ook wil uitproberen. Twee kramen verderop koop ik bloem, om brood mee te bakken. 
Ik overweeg om een warme chocomelk te drinken op een terrasje, maar de lucht trekt dicht en er is stormweer op komst. Ik 

beloof mezelf terug te komen in de zomer 
en dan voluit te gaan voor een heerlijke 
‘coupe Gaasbeek’, met 3 bollen hoeve-ijs en 
chocoladesaus. Ach ja, doe hem maar met 
slagroom. 

Eten is kiezen

MAART 2022

Zaterdag, Gaasbeek, Arconateplein,  
tussen 14.30 en 16.30 uur, 
boodschappentas!
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Op de boerenmarkt
Vlak naast café De Pajot staat de marktwagen van kaasmakerij 

Bosschelle uit Denderhoutem. Laurens De Middeleer verkoopt er 

vers lamsvlees en een assortiment 

schapenzuivel. Ik sprak met 

hem. T&F Marleen Van der Velden

Waarom ben je een 
schapenboerderij begonnen?

“Ik ben opgegroeid met schapen door 
de hobby van mijn vader. Tijdens een 
stage bij een kaasmakerij ontdekte 
ik dat kaas een echte meerwaarde is 
voor wie schapen houdt, dus ben ik op 
mijn 18de begonnen met 3 Vlaamse 
melkschapen. Ze gaven 6 liter melk 
per dag, genoeg om mee aan de slag 
te gaan. Het eerste jaar heb ik cursus-
sen gevolgd, raad gevraagd aan erva-
ren mensen en geëxperimenteerd tot 
ik een verkoopbaar product ontwikkeld 
had. Intussen is mijn bedrijf gegroeid 
tot 130 schapen, die binnenkort weer 
lammeren en gemolken worden.” 

Geen melk zonder de lammetjes?
“Zo is dat. Tussen februari en oktober 

zijn er vier lammerperiodes. Op die 
manier is er altijd melk die ik kan ver-
werken tot kaas. Een ooi geeft meestal 
twee lammetjes. Een deel van de lam-
metjes blijft op mijn bedrijf om de 
kudde aan te vullen, de andere wor-
den geslacht na vier tot acht maanden. 
Daarvoor werk ik samen met een sla-
ger uit de buurt, die het vlees versnijdt 
en verpakt.” 

Hoe melk je een schaap? 
“Zoals een koe, alleen geeft een 

schaap haar melk niet zo vlotjes af. We 
melken dus met een automaat én met 
de hand in groepjes van 14 schapen 
tegelijk. In het volle melkseizoen duurt 
het een uur en een kwartier om met 
z’n tweeën de hele kudde te melken 
in de melkstand, zonder de voorberei-
ding en de schoonmaak achteraf. Van 
december tot februari zijn er minder 
schapen om te melken, voor mij is dat 
dus een ‘rustige’ periode.” 

Je koos voor het Vlaamse melkschaap. 
Waarom dit speciale ras? 

“Dat ras is geschikt voor melkproduc-
tie én voor vlees. Onze schapen lopen 
250 dagen per jaar buiten. Ze staan 
alleen op stal tijdens de lammerpe-
riode en om gemolken te worden. Ze 
kunnen dus veel gras eten. Wat ik bij-
voeder, komt van een landbouwer uit 
de buurt. Het is een bewuste keuze om 
de voedselkilometers in mijn bedrijfs-
voering zo beperkt mogelijk te houden.”

De schapenkaas die je verkoopt 
is een erkend streekproduct. 
Wat is het verschil tussen 
verse kaas en plattekaas?

“Verse kaas en plattekaas zijn varian-
ten met een vergelijkbare smaak. De 
schapenmelk wordt gedurende 24 uur 
verzuurd en gestremd. Daarna kan die 
24 uur uitlekken. Dat geeft een bolle-
tje verse kaas, smeerbaar en smeuïg, 
voor zowel zoete als hartige berei-
dingen. Voor plattekaas mixen we de 
verse kaas, waardoor die gladder en 
beter smeerbaar is. Ik maak mijn kaas 

met gepasteuriseerde melk. Zo krijg 
ik een product dat meer mensen aan-
spreekt. Ik streef naar kwaliteit, zoals 
een sterrenrestaurant. Elke klant 
moet tevreden zijn, want ik heb slechts 
één kans om te overtuigen. Dat lukt 
ook, want de klanten komen terug.”

Ik tref je aan op deze boerenmarkt, 
maar dat is niet je enige marktplaats.

“Schapenmelk en lamsvlees zijn een 
niet-alledaags product, dus zet ik ver-
schillende kanalen in om voldoende 
omzet te halen. Daarom verkoop ik 
op boerenmarkten, maar ik lever ook 
aan een buurderij, aan een voedsel-
team en aan enkele speciaalzaken. 
Klanten kunnen langskomen in onze 
eigen hoevewinkel of ze plaatsen hun 
bestelling online – bij mij of via Linked.
Farm. Dat vergt allemaal een effici-
ente werkstroom en daar wil ik nog 
beter in worden.”

Was die mix een troef in 
het voorbije jaar?

“Zeer zeker, maar het rechtstreekse 
contact met de klant geeft mij wel de 
meeste voldoening. Mijn klanten op de 
markt of in de winkel nemen tijd voor 
hun aankoop. Het zijn duidelijk zeer 
bewuste kopers, die vragen stellen. Dat 
is wel fijn. De proevertjes van mijn pro-
ducten zijn een groot uithangbord voor 
ons, want niet iedereen is fan van scha-
penvlees of schapenmelk. Zo ontdek-
ken de klanten eens iets nieuws.” ◗

Met Pasen op tafel
lamsragout (pastinaak, ui, rozemarijn, bouillon, laurier, salie, wortel, aardappel, prei). Vlees en groenten aanbakken, bouillon toevoegen en zachtjes laten stoven tot het vlees mals is.

Laurens De Middeleer van kaasmakerij 

Bosschelle uit Denderhoutem. 
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Landbouw  
en zorg  

combineren,  
een roeping

Hof ter Motte van Danny en Nadia De Paepe-

Sucaet, in het Oost-Vlaamse Nevele, is een bedrijf 

met legkippen en vleesvarkens. Maar omdat 

Nadia al heel haar leven een sociale knoop heeft, 

vangen ze ook jongeren en volwassenen met 

problemen op en ze hebben enkele mensen met 

een beperking onder hun vleugels in een formule 

van dagbesteding. Verder werken ze op het bedrijf 

samen met Familiezorg voor de begeleiding van 

jongdementerenden. In hun ruime educatieve 

ruimte vangen ze klassen en groepen op, om ze in 

te leiden in de geheimen van de landbouw. Maar ze 

hebben nog heel wat plannen. We hadden een fijne 

babbel met hen over hoe ze alles combineren. 

 T Bart Vleeschouwers F Toon Coussement

Land- en tuinbouw 
vandaag 
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Nadat Danny en Nadia in 1988 bij hun 
huwelijk ook het typische gemengde 
bedrijf van Danny’s ouders overnamen, 
begonnen ze zich te specialiseren in 
legkippen en een varkens. Momenteel 
hebben ze ook nog zo’n dertig hectare 
akkerbouw. Het was oorspronkelijk dus 
een bedrijf zoals je er wel meer vindt 
in Vlaanderen. Maar Nadia, die altijd al 
zeer sociaalvoelend geweest is, wilde 
dat sociale aspect op hun bedrijf in de 
praktijk brengen. Zij vond dat jonge kin-
deren de landbouw in het echt moesten 
leren kennen en organiseerde daarom 
regelmatig schoolbezoeken op de 
boerderij. Ze sloot aan bij het netwerk 
‘De wereld van Pierlepein’, een initiatief 
van de provincie Oost-Vlaanderen.

In het begin gebeurde het onthaal 
gewoon in een grote tent of in de tuin, 
maar intussen hebben ze daarvoor 
een speciale ruimte gebouwd, om 
meer comfort te bieden aan de bezoe-
kers, die door Nadia ook uitgenodigd 
worden voor een rondleiding op het 
bedrijf. Om een bezoek of een verjaar-
dagsfeestje leuk te maken voor kin-
deren zijn er een hele reeks ‘knuffel-
dieren’, zoals schapen, hangbuik-
varkens, een alpaca, geitjes, konijntjes 
en wat pluimvee. 

Sinds 2016 werken ze ook samen 
met Familiezorg, een vzw die een 
deel van het gebouw gebruikt voor 
 dagopvang van jongdementerenden. 
Door die dagopvang kunnen de 
partners van deze relatief jonge 
mensen hun beroepsactiviteit 
blijven uitoefenen en worden ze 
tijdelijk ontlast van de zorg voor hun 
partner. Er komen ook mensen met 
dementie zonder partner die niet 
meer alleen kunnen blijven en bij 
hun kinderen inwonen, waardoor 
ook deze gezinnen wat ontlast 
worden.

Zorgboerderij

Er zijn in Vlaanderen bijna duizend 
zorgboerderijen, die een of andere 
vorm van zorg aanbieden aan meer 
dan tweeduizend ‘zorgboeren’. Op 
Hof ter Motte zijn er zo een stuk of 
vier zorgboeren aan het werk. Een van 
hen doet niets liever dan aardappe-
len schillen. Een andere zorgt voor de 
‘knuffeldieren’. Hij voedert ze, veegt de 
stal uit en zorgt ervoor dat er genoeg 
stro is. Deze jongens, uit twee instel-
lingen voor mensen met een verstan-
delijke beperking in de omgeving, krij-
gen hier een dagbesteding. Als com-
pensatie voor deze opvang betaalt de 
overheid een vergoeding van 40 euro 
per dag, ongeacht het aantal zorgboe-
ren op het bedrijf. Het is wel duidelijk 
dat je er niet rijk van zal worden. Nadia 
en Danny zijn al blij als hun kosten min 
of meer gedekt zijn. 

Wat is dan wel de drijfveer achter al 
deze sociale inzet? Ze halen allebei 
de schouders op als ik het hen vraag: 

“Het is de aard van het beestje, zeker?” 
Dat ‘beestje’ is bij Nadia wel heel erg 
aanwezig, aangezien zij ook voorzitster 
is van de lokale afdeling van Ferm en 
als enige boerin zetelt in de gemeen-
teraad van Deinze. Danny is bestuurs-
lid van de plaatselijke bedrijfsgilde. 
Voor al dat engagement kan je alleen 
je pet afnemen.

De toekomst

Danny en Nadia denken ook voor-
uit voor hun bedrijf. Zo hebben ze een 
eierautomaat geïnstalleerd, die zeer 
goed gebruikt wordt door mensen uit 
de buurt of automobilisten die voorbij-
rijden. Er zijn ook werken gestart voor 
een loods met een hoevewinkel, waar 
ze eieren en hoeve-ijs willen verkopen 
nu de verkoop in de korte keten popu-
lairder is dan ooit door corona. In de 
eerste plaats zullen ze daar ijs verko-
pen van de melk van de geitjes in de 
stal van de knuffeldieren, maar dat 
kan op termijn uitgroeien tot een rui-
mere activiteit. Nadia experimenteert 
al volop met specialiteiten waarmee ze 
op de markt wil komen – een knappe 
ambitie, die interessante mogelijkhe-
den in zich heeft. Er lopen ook twee 
fietsroutes langs het bedrijf en die fiet-
sers kunnen binnenkort komen genie-
ten van het ijs of zichzelf bedienen aan 
de automaten.

Nadia en Danny hopen in ieder geval 
dat de grootste ellende met corona nu 
voorbij is, want de pandemie heeft er 
stevig ingehakt op Hof ter Motte. Niets 
mocht nog, scholen konden niet meer 
langskomen, verjaardagsfeestjes of 
boerderijkampjes konden niet meer 
doorgaan en ook het aanbieden van 
zorg werd erg bemoeilijkt. Maar ze wil-
len ervoor blijven gaan en dus zeggen 
wij proficiat!

Meer info: hoftermotte.be

Time-out
Hof ter Motte heeft ook een speciale erkenning voor de opvang 
van jongeren of volwassenen met een beperking, die onder 
begeleid wonen terechtkunnen in twee studio’s. Nadia zorgt voor 
het eten van deze zorgvragers, die als daginvulling taken aange-
boden krijgen, maar zelf kunnen beslissen of ze die ook uitvoe-
ren. Omdat deze jongeren soms zelfs twee jaar op de boerderij 
verblijven (afgewisseld met een verblijf in hun instelling), is het 
normaal dat Nadia en Danny toch wel een sterke band opbou-
wen met hen.

http://hoftermotte.be


14 | Buiten 2 | april 2022 

Dorpskernverdichting
Wie bouwshift zegt, zegt kernversterking. Maar 

hoe moet dat gebeuren? Twee jaar geleden stond 
deze vraag centraal tijdens de Plattelandsacademie 
over dorpskernverdichting. In een masterclass gaf 
professor Guy Vloebergh (UAntwerpen) een overzicht 
van de wettelijke instrumenten. Nadien volgde een 
debat met stakeholders, zoals de Vlaamse Vereniging 
van Steden en Gemeenten en de provincie. Met steun 
van de Nationale Bank van België kan Landelijke 
Gilden het verslag van deze masterclass gratis ter 
beschikking stellen. Het cahier Dorpskernverdichting 
bevat dertien instrumentfiches, zeven originele 
bijdragen en acht aanbevelingen, samen goed voor 112 
pagina’s. Het is een must have voor geïnteresseerde 
professionals en burgers.   (MV)

landelijkegilden.be/
verdichting

Spreukje 
met een reukje
Ontzettend veel weerspreuken 

bevatten een kern van 
waarheid. Maar deze spreuk 

klopt helaas niet (meer). Door 
de klimaatopwarming en 

zachtere winters zijn spreeuwen 
steeds vroeger gaan broeden, 

tegenwoordig soms zelfs al eind 
maart! Nog een probleempje: 

spreuken over de lange 
termijn zijn bijna altijd heel 
erg onnauwkeurig. Behalve 

misschien deze: ‘Regen in 
november, kerst in december.’ 
Maar een échte spreuk kan je 

dat niet noemen …  (PV)

Ken jij ook spreuken of gezegdes 
die volgens jou nergens op slaan?  

Mail naar info@landelijkegilden.be

Plattelands
sprokkels

T Peter Vandeweerdt (PV),  
Marleen Van der Velden (MV)  

‘Broedt de spreeuw 

vroeg in april, dan is 

een mooie mei op til’

©
Sh

ut
te
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Wat vind jij ervan?
landelijkegilden.be/CDK 

In Pelt-Grote Heide liggen heel wat toffe voorstellen op tafel voor dorpshuis 
’t Kruispunt. Die komen uit de creatieve hoofden van een groep studenten 

(binnenhuis)architectuur. Nu is het aan de inwoners om hierover hun mening te 
geven. En ook dat zal niet gebeuren via de klassieke wegen, zoals een hoorzitting 

of een vergadering. Het project ‘Dorp op Punt’ krijgt een interactief vervolg via 
de Citizen Dialog Kit (CDK). Dat is een opstelling die voorbijgangers prikkelt om te 
reageren op enkele vragen. Ze kunnen hun mening over hun dorpshuis letterlijk 

met handen en voeten kwijt aan het digitale beeldscherm. Het systeem is inderdaad 
coronaveilig en laat zich plezant bedienen met voetpedalen. De twee panelen die 

opgesteld stonden aan het dorpspunt en vlak bij de school en de sporthal, hebben 
intussen hun werk gedaan. Nu is het aan het bestuur om de verwachtingen om te 
zetten in een realisatie en van het dorpshuis de gezelligste ontmoetingsplek voor 

alle gelegenheden te maken.  (MV) 

http://landelijkegilden.be/verdichting
http://landelijkegilden.be/verdichting
mailto:info@landelijkegilden.be
http://Shutterstock.com
http://landelijkegilden.be/CDK
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WAARSCHUWING - Investeren in aandelen houdt risico’s in. De E-aandelen van Cera zĳ n niet overdraagbaar en bĳ  uittreding wordt maximaal de 
statutaire uitgifteprĳ s terugbetaald. Als intekenaar loop je het risico een deel of het  geheel van het geïnvesteerde kapitaal te verliezen. Iedere beslis-
sing om op E-aandelen van Cera in te  schrĳ ven, is je  persoonlĳ ke beslissing. Lees vooraf het volledige prospectus op www.cera.coop/nl/prospectus, 
zodat je de  potentiële risico’s en voordelen in verband met de beslissing om in deze effecten te beleggen volledig begrĳ pt. Dit  prospectus  bevat 
meer gedetailleerde informatie dan dit document. Besteed bĳ zondere aandacht aan de  risicofactoren die zĳ n  beschreven in hoofdstuk 1 ‘Risicofac-
toren’ van het prospectus. Cera is onder meer onderhevig aan  marktrisico,  concentratierisico, debiteurenrisico, liquiditeitsrisico, risico’s eigen aan 
KBC Groep en KBC Ancora. De activa van Cera bestaan  nagenoeg uitsluitend uit aandelen in KBC Ancora en KBC Groep, zodat de solvabiliteit van 
Cera in  belangrĳ ke mate door de waarde van deze participaties wordt bepaald. De (recurrente) inkomsten van Cera  bestaan nagenoeg uitsluitend 
uit dividenden op haar participaties in KBC Ancora en KBC Groep zodat een  eventuele  daling van deze inkomsten een negatieve invloed heeft op 
de liquiditeitspositie van Cera. Ook  uittredingen  kunnen een belangrĳ ke impact hebben op de kasstromen van Cera. Je kunt het prospectus vanaf 
de eerste dag van de  inschrĳ vingsperiode kosteloos en op eenvoudig verzoek aanvragen op de zetel van Cera (Muntstraat 1, 3000 Leuven). Je 
kunt het ook raadplegen op de website (www.cera.coop/nl/prospectus) of opvragen per e-mail (info@cera.coop) of per telefoon (0800 62 340). 
De goedkeuring van het prospectus mag niet beschouwd worden als a anprĳ zing van de aangeboden effecten. In geval van klachten kun je terecht op 
www.cera.coop of bĳ  de ombudsman in fi nanciële geschillen via www.ombudsfi n.be.
Investeren in aandelen houdt risico’s in. Lees vooraf het volledige prospectus op www.cera.coop/nl/prospectus.

—  R E C L A M E  —

Je kunt inschrĳ ven via onze website of scan 
de QR-code. www.cera.coop/nl/buiten

Zo word je Cera-vennoot

Als nieuwe vennoot krĳ g je een 
waardebon* ter waarde van €30 bĳ 

*  Voor iedereen die van 14 maart tot en met 30 april 2022 Cera-vennoot wordt.

4 goede redenen om nu 
Cera-vennoot te worden

1 Elke nieuwe Cera-vennoot krĳgt t.e.m. 30 april 2022 een waardebon 
t.w.v. €30, geldig bĳ  Decathlon, Dreamland of bol.com. 

2 Al vanaf 50 euro kun je Cera- vennoot worden en heb je  uitzicht op een 
 aantrekkelĳ k jaarlĳ ks  coöperatief dividend (niet gegarandeerd en 
onderhevig aan 30% roerende voorheffi ng).

3 Vanaf 600 euro Cera-aandelen profi teer je van unieke kortingen
op festivals, pretparken, events, etentjes, reizen, wĳnen, mode, 
huishoudartikelen, enz.

4 Je draagt bĳ aan een samenleving waar het voor iedereen goed is om 
te leven, want Cera steunt jaarlĳks meer dan 700 projecten in het 
hele land. Samen kunnen we heel veel realiseren, veel meer dan alleen.

“ Als Cera-vennoot 
genieten wĳ  volop 
van vele voordelen”

“Bĳ  Cera wordt ingezet op inclusie, diversiteit, 
solidariteit en samenwerken. Als Cera-vennoot leer 
je mooie organisaties en initiatieven 
kennen waarin die waarden doorschĳ nen. 

Door mĳ n kleinkind vennoot te maken, investeert 
hĳ  mee in die mooie projecten en in een respect-
volle, solidaire samenleving. Daarnaast geef ik onze 
Lucas een fi nancieel duwtje in de rug door uitzicht 
op een aantrekkelĳ k dividend en geniet hĳ van de 
talrĳke voordelen* zoals een uitstapje naar één van 
zĳn lievelingspretparken. 

Cera-vennoot worden is een prima plan om te 
investeren in de toekomst van je kleinkind. Want 
samen zĳ n we sterker dan alleen.”

Grootvader Marcel maakte zĳ n 
kleinkind Lucas Cera-vennoot

*  Iedereen met een geldig vennotennummer en die voor min-
stens 600 euro (E-) aandelen van Cera heeft, kan profi teren van 
alle voordelen. 

Cera_WNV_advertentie_NL_Buiten.indd   1Cera_WNV_advertentie_NL_Buiten.indd   1 3/03/2022   16:513/03/2022   16:51
133577M99532.indd   1133577M99532.indd   1 7/03/2022   14:377/03/2022   14:37
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Relevant op
het platteland

Waar 
winkelen we 

morgen?
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Hoe we dingen kopen is de laatste jaren erg veranderd. Zo 

kregen ‘bakstenen’ winkels concurrentie van webwinkels, 

die je bestelling soms de volgende dag al aan je voordeur 

afleveren. Op de koop toe schudde een pandemie alles door elkaar, 

want we mochten amper het huis verlaten en de meeste winkels 

waren ook een tijdje gesloten. We ontdekten zowat allemaal dat 

online kopen helemaal niet ingewikkeld is. Bovendien moesten we 

een hele periode dicht bij huis blijven, wat in de kaart speelde van 

veel korteketeninitiatieven, die plots veel meer volk over de vloer 

kregen. Om te weten wat de huidige trends zijn en welke invloed die 

hebben op ons, op het huidige winkellandschap en op het platteland, 

trokken we naar Gino Van Ossel, professor aan de Vlerick Business 

School. T Dorien Verrecht F Shutterstock.be

Door corona gingen we bewuster 
en vaker lokaal kopen. Wat blijft 
daar twee jaar later van over? 

“Toen aan de consumenten in volle 
coronatijd gevraagd werd wat ze 
belangrijk vonden, bleek dat ze steeds 
meer waarde hechten aan gezondheid 
en gezond leven, maar dat de prijs ook 
meetelt. Doordat sommigen tijdens 
corona meer tijd hadden, kochten ze 
meer lokaal, want voor lokaal kopen 
moet je tijd hebben. Tijdens de eer-
ste coronapiek gingen we minder vaak 
naar de winkel, want hoe minder je 
buiten kwam, hoe kleiner de kans was 
dat je ziek werd. Dat gevoel trekt stil-
aan weg, maar het is er nog. Wie thuis 
werkt, trekt vaker naar de buurtsuper-
markt voor kleine dingen. Omdat we 
tijd hadden, zijn we ook meer begin-
nen te koken. Nu werken we minder 
thuis en hebben we minder tijd om 
lokaal te kopen. Toch is het mijn aan-
voelen dat er nog steeds meer gekookt 
wordt dan voordien en dat er ook meer 
lokaal gekocht wordt, maar minder 
dan tijdens de eerste coronagolf. Het is 

nog niet helemaal duidelijk of we hele-
maal teruggaan naar het niveau van 
vóór corona, maar in sommige sec-
toren, zoals e-commerce, is er snel-
ler versneld. We kopen nu vaker online 
dan tijdens corona.” 

Heeft thuiswerken ons 
koopgedrag beïnvloed? 

“Je moet meer uitgaan van het begrip 
‘tijd’ dan van het thuiswerken zelf. 
Mensen die deeltijds werken, hebben 
bijvoorbeeld meer tijd dan wie voltijds 
werkt. Bovendien wil iedereen steeds 
meer een gezond evenwicht vinden 
tussen werk en privé. Mensen zullen 
ook meer met de fiets naar het werk 
rijden. Dan ga je anders om met tijd en 
je komt heel anders thuis. 

Mensen gaan op zoek naar gezonde 
en duurzame voeding die lekker is, 
maar ze weten niet langer hoe iets 
geteeld wordt. De supermarkt is 
daarin een raadgever, want die zal 
bepaalde dingen in de kijker zetten en 
focust nu vaak meer op lekkere sei-
zoensproducten. Consumenten kiezen 

steeds vaker voor de betere producten, 
maar bij de drang naar gezondheid en 
een gezonde levensstijl speelt toch de 
factor prijs een rol. Thuislevering door 
restaurants is ook toegenomen en het 
aanbod is veel groter. De korte keten 
wordt gezien als ultravers, duurzaam, 
gezond en lekker. Als je rechtstreeks 
van een boer koopt, ben je bovendien 
meestal goedkoper af. Het is de per-
fecte match tussen prijs, smaak en 
duurzaamheid. Het nadeel is dat het 
tijd vraagt. Anderzijds zoeken steeds 
meer kleine supermarkten lokale leve-
ranciers. Lokale bieren zijn een klas-
sieker, maar ook landbouwproducten.” 

Hoe kijk jij naar de toekomst 
van internetshoppen en pakjes 
bezorgen? Hoe kan dat duurzaam 
gebeuren op het platteland? 

“Internetshoppen is een blijver, maar 
er zijn financiële en ecologische gren-
zen aan dat systeem. Het antwoord op 
de duurzaamheid van e-commerce is 
simpel: hoe meer pakjes er geleverd 
worden, hoe duurzamer dat is. Je kan 
het vergelijken met een ijskar, die een 
veel lagere CO2-afdruk heeft wanneer 
die op haar ronde elke 300 m iets ver-
koopt in plaats van elke 3 km. Bij die 
paradox van ‘hoe meer, hoe beter’ zijn 
er twee belangrijke factoren. Zo wordt 
er nagedacht om de consument te 
laten kiezen met welke koerier gele-
verd wordt. Daarnaast zal de bestel-
wagen over 10 jaar elektrisch zijn. In 
de stad wordt steeds vaker de fiets 
gebruikt; op het platteland is dat nog 
een auto. De e-commerce verduur-
zaamt volop, maar in eerste instantie 
in dichtbevolkte gebieden, omdat het 
daar met de fiets kan.” 

http://Shutterstock.be
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Oosteklo

 1 O.-L.-Vrouwkerk 

  en oorlogsmonument

 2 Standbeeld

 3 Huisbrouwerij Den Tseut

 4 Duitse bunkers

 5  De Antwerpse heirweg

 6 Meetjes, boerderijen 

  en nieuwe huizen
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Er zijn heel wat projecten 
om winkelen in dorpskernen 
aantrekkelijker te maken. Zijn 
buurtpunten of coöperatieve 
winkelformules de toekomst?

“Ja en neen. Ja, maar er moet voor-
spelbaarheid en logica zijn in de ope-
ningsuren van zulke initiatieven: bij-
voorbeeld steeds ‘s avonds of in het 
weekend. Nee, omdat je geen func-
tie mag innemen die anderen beter 
vervullen. Zo is een buurtsupermarkt 
soms een postpunt als het postkan-
toor weg is. Welke behoefte is er lokaal 
en is er voldoende massa om dat inge-
vuld te krijgen? Wanneer de bewoners 
van een dorp er dikwijls overdag niet 
zijn, gaan ze in zo’n buurtpunt ook niks 
kopen. Op zaterdag gaat men vaak 
naar de supermarkt en brengt het 
nodige mee. Over de sociale functie 
van zo’n buurtpunt kan ik mij niet uit-
spreken, omdat het mijn vak niet is.”

Zijn pakjesautomaten duurzamer? 
Of misschien je aankoop kunnen 
terugsturen via een buurtpunt? 

“In duurzaamheid zal het niet veel ver-
schil maken, maar wel in gebruiks-
vriendelijkheid. Een pakjesautomaat is 
dag en nacht toegankelijk. Een buurt-
punt zal niet evenveel open zijn. Er 
wordt al mee geëxperimenteerd dat 
diegenen die pakjes brengen ook pak-
jes terugnemen. Er zijn duurzaam-
heidsinitiatieven die daarop inspe-
len. In Italië is er het systeem van 
Milkman, waarbij ze het leveren van 
pakjes opsparen; de bestelwagen rijdt 
maar één keer, zoals een melkboer 
zijn ronde doet. In Nederland is er een 
systeem waarbij je buren of vrienden 
je boodschappen laat doen of waar een 
buur die veel thuis is en graag een bab-
beltje doet tegen een kleine vergoe-
ding op bepaalde tijdstippen als afhaal-
punt functioneert. Als je zo drie of vier 

mensen samen inzet, zou je zes dagen 
van de week kunnen afdekken. Je 
schakelt mensen in. Dat is verbindend 
en schept een sterk lokaal netwerk.”

Oudere consumenten zijn wel niet 
altijd mee met het online winkelen.

“Dat is een kwestie van tijd, want 
innovaties worden vaak sneller opge-
pikt door jongeren en de gewijzigde 
wereld dwingt ouderen geleidelijk aan 
om mee te gaan. Twintig jaar gele-
den zat er in de gevel van de super-
markt een bankautomaat. Je haalde 
geld af, om ermee te betalen in de win-
kel. Maar toen geldtransporten en 
ook supermarkten overvallen werden, 
stegen de tarieven van geldtranspor-
ten en contant geld aan de kassa werd 
duur voor de supermarkt. De kosten 
voor betaling met een bankkaart wer-
den voordeliger dan die transporten 
en nu is betalen met de bankkaart vol-
ledig ingeburgerd. 

We moeten wel oppassen dat we 
mensen niet in uitsluiten omdat alles 
digitaal wordt, maar je mag de digitale 
evolutie ook niet afremmen omdat een 
groep mensen niet mee is. Het moet 
zo simpel zijn dat ook zij mee kunnen. 
Die evolutie zal trouwens veel snel-
ler gaan dan we denken. Uit de cijfers 
blijkt dat heel wat ouderen inmiddels 
online kopen.” 

Moeten kleine handelaars zich 
meer zorgen maken dan ketens?

“Iedereen die een winkel heeft, moet 
zich dezelfde vraag stellen: ‘Waarom 
zou iemand bij mij kopen en niet bij een 
ander?’ Daar is nu de webshop bijgeko-
men. Het hangt af van de sector waarin 
je zit. Ik ga naar een slager omdat die 
lekker vlees heeft en vriendelijk is voor 
de klanten. Ik ga naar de fietsenhan-
delaar omdat mijn fiets ook onderhou-
den moet worden en ik dat zelf niet kan. 

Maar om een stofzuiger te kiezen, vind 
ik online wel wat andere klanten ervan 
denken. Sommige zelfstandige winke-
liers met een webshop gaan voor de 
betere producten of een goede dienst-
verlening. Een keten zal je tv gratis 
leveren, maar niet gratis ophangen. Als 
je een wasmachine koopt bij een keten 
en die gaat stuk, moet je naar de keten 
bellen of naar het merk. Daar zit de 
kans voor de zelfstandige winkelier. Er 
zijn nog heel veel kansen maar je moet 
het verschil kunnen maken.” 

Blijft de stenen winkel bestaan? 
“De stenen winkel blijft bestaan, maar 
moet zich heruitvinden. In de fietsen-
sector is dat bijvoorbeeld allang het 
geval: veel fietsenhandelaars zeggen 
dat ze fietsen uit de supermarkt of van 
het internet niet herstellen. Voor een 
consument die zekerheid zoekt, is dat 
een reden om zijn fiets daar te kopen. 
De wereld verandert snel, maar er is 
ruimte voor winkels en zeker voor win-
kels die een meerwaarde willen bie-
den – al moet je geluk hebben dat je in 
een goede sector zit.” ◗

Gino  
Van Ossel

-  professor Retail & Trade 
Marketing, Vlerick Business 
School

-  Europees topexpert inzake retail-
management en winkelgedrag

-  adviseur voor toonaangevende 
retailers en merkartikelfabrikan-
ten in hun strategie

-  een veelgevraagde spreker in 
binnen- en buitenland
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Oosteeklo

 
Stapje  

door het dorp

Dit jaar stellen we in elk nummer 
een dorpswandeling voor, uitgestippeld door 
Landelijke Gilden. Daarbij verken je de mooiste plekjes 
van het dorp, maar kom je ook meer te weten over hoe het er vandaag 
reilt en zeilt. Elke wandeling wordt online ondersteund met 
een gedetailleerde downloadbare kaart, veel extra uitleg en 
een gpx-file. Gebruik daarvoor deze QR-code of surf naar 
landelijkegilden.be/oosteeklo
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De wandeling kort
Lengte: 11 kmStartpunt: aan de kerk,  Koning AlbertstraatMoeilijkheidsgraad: vrij gemak-kelijk, op enkele plaatsen wat modderig bij nat weerKleding: waterdicht schoeisel is 

aangeradenHoreca: café Den Eikel, café De Sloapmutse, boldercafé De Pluim, huisbrouwerij Den Tseut
Toeristische aanrader in de buurt: 9 km verderop ligt Eeklo, een bezoek aan de Huysmanhoeve (met info rond erfgoed, speeltuin en mogelijk-heid om te bollen, cafetaria) is een leuke ontspanning

Oosteeklo kortProvincie en streek: Oost-
Vlaanderen, Meetjesland

Fusiegemeente: Assenede, 
omvat verder ook deel-

gemeenten Boekhoute en 
BasseveldeOppervlakte: 16,82 km2, (fusie-

gemeente 87,21 km2)
Hoogste punt: 9 mBevolking: ong. 2700 (fusie-
gemeente ong. 13.500)

Land- en tuinbouw: rund-
vee en melkvee, akkerbouw, 

varkens

Het Oost-Vlaamse Oosteeklo is geen 

deelgemeente van Eeklo maar van Assenede. 

Het dorp is er wel van afgesneden door de A11 

met zijn snelle verkeer. Het ligt bijna midden 

tussen Eeklo en Zelzate, en nogal wat inwoners 

werken in de industriezone langs het kanaal 

Gent-Terneuzen. De oude meetjes, stroken 

landbouwland tussen afwateringskanalen, 

zijn hier en daar nog zichtbaar, maar door 

verkavelingen zijn de meeste verdwenen. 

Oosteeklo is erg landelijk – een heel 

aangenaam wandelgebied – en ook het dorp 

zelf is gezellig, met twee cafés en …  

een huisbrouwerij. 

 T Peter Vandeweerdt F MetteS fotografie

http://landelijkegilden.be/oosteeklo


20 | Buiten 2 | april 2022 

De wandeling in 7 stappen 

1 O.-L.-Vrouwkerk en  
oorlogsmonument 
In de kerk hangen onder meer twee 
17de-eeuwse schilderijen die het 
bekijken zeker waard zijn. Op het 
kerkplein vind je een monument voor 
de gesneuvelden van beide wereld-
oorlogen. Tijdens WO I werd hier 
relatief weinig gevochten vanwege 
Hollandstelling, een bunkergordel 
waarover we verderop meer vertel-
len. Tijdens de Tweede Wereldoorlog 
viel er wel een bom op het dorp.

2 Standbeeld 
Op het kerkplein staat een bronzen 
beeld met twee dansende varkens 
en een nonnetje. Oosteeklo werd 
begin 13de eeuw gesticht door cis-
terciënzerzusters. De varkens ver-
wijzen naar carnaval (eentje draagt 
een masker), maar de bijnaam van 

de Oosteeklonaars is ook ‘de var-
kens’ (of ‘tseuten’ in het dialect). 
De reden: vroeger hield zowat elke 
kleine boer hier wel enkele var-
kens. Tot sanitaire maatregelen 
het verboden, werd hier trouwens 
een bijzonder succesvolle wande-
ling georganiseerd met het var-
ken Félicienne aan de leiband, die 
lokaal een beroemdheid was.

3 Huisbrouwerij Den Tseut 
Deze microbrouwerij ligt midden in 
het dorp. Ze is ambachtelijk maar 
professioneel. Ria en Stefan brou-
wen er al veertien jaar acht bieren, 
gaande van het huisbier (Den Tseut) 
over tripelbieren (de Hoppesnoet is 
een aanrader!) tot seizoenbieren. De 
brouwerij maakt deels gebruik van 
zelf gekweekte hop. Ter plekke kan 
je proeven (eventueel met een hapje 

1 2

3

3

erbij, na afspraak), kopen natuurlijk 
ook. Info: huisbrouwerij-dentseut.be

4 Kasteel Roegiers 
In 1783 bouwde de laatste abdis 
van Oosteeklo een nieuw buiten-
huis. Dat werd in 1798 verkocht en 
ingericht als stokerij. In 1839 betrok 
de familie Roegiers het, en ver-
bouwde de stokerij tot brouwe-
rij. Die werd stopgezet tijdens de 
Eerste Wereldoorlog. In 2016 werd 
het kasteel volledig gerenoveerd. 
Het oudste deel van de oorspron-
kelijke abdij dat nog rechtstaat, is 
het gerestaureerde gastenverblijf 
aan de Kloosterakkerstraat, dat we 
van ver zien liggen.

5 Duitse bunkers 
Aan de rechterkant van de weg 
ligt midden in het veld een bun-
ker: de eerste van een hele reeks 
die we te zien zullen krijgen. Dit 
is een mitrailleurspost. Deze 

http://huisbrouwerij-dentseut.be
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bunkers maken deel uit van de 
Hollandstelling, een linie die de 
Duitse bezetters bouwden tijdens de 
Eerste Wereldoorlog. Het doel was 
een mogelijke inval vanuit het neu-
trale Nederland tegen te houden. 
Die inval is er nooit gekomen.

6 De Antwerpse heirweg 
Dit prachtige stukje wandelweg, 
omringd door bos, is geklasseerd. 
De weg is waarschijnlijk niet echt 
Romeins van oorsprong, al zijn er 
wel Romeinse vondsten gedaan 
langs deze baan, die van Brugge tot 
Antwerpen liep. Het bosgedeelte 
is ook een plek voor waterwinning, 
zoals we onderweg zullen zien. 
Langs de weg ligt ook B&B ’t Heir-
weggoed, een mooi en rustig gele-
gen gebouw. Info:heirweggoed.be. 
Je kunt hier eventueel een stukje 
afsnijden door vroeger rechtsaf 
te slaan, maar dan mis je wel de 
speelweide.

De kijk  
van een 
dorpsbewoner

Ronny Ingels (59) is geboren in 
Oosteeklo, woont en werkt er tot van-
daag. “Oosteeklo is een gezellige, rus-
tige gemeente waar toch veel te bele-
ven valt. Dat komt omdat er veel actieve 
verenigingen zijn, die zich vaak samen 
inzetten. Onze gilde heeft hier zo’n 120 
leden. Helaas hebben we het voorbije 
jaar weinig kunnen organiseren, maar 
we hadden bijvoorbeeld een halloween-
tocht met toch zo’n duizend deelnemers, 

kinderen niet meegerekend!
Het dorp is ook goed voorzien: 

we hebben twee bakkers, een sla-
ger, een kruidenier en enkele cafés. 
Een postkantoor is er dus niet meer. 
We zijn deel van Assenede, maar 
wij liggen aan de andere kan van de 

expressweg dan ‘Asse-Basse-Boe’, 
de drie andere deelgemeenten. Dat 
maakt ook dat we wat meer op onszelf 

zijn aangewezen, en Oosteeklonaars 
hebben de gewoonte om voor zichzelf 
op te komen. Die expressweg is tus-

sen haakjes ook wel gevaarlijk, er zijn al 
meerdere ernstige ongevallen gebeurd 
aan de kruispunten. Nu komen er uitein-
delijk bruggen. Anderzijds: het dorp zelf 
is natuurlijk rustiger geworden door de 
komst van die baan.

Werkgelegenheid is er in het dorp zelf 
niet zoveel, maar de Gentse kanaalzone 
ligt op 10 km van hier. Dat is ook de reden 
waarom er hier nog altijd jonge mensen 
komen wonen. Je voelt wel heel goed dat 
ze hier willen blijven: het is hier rustig, 
maar je vindt er ook alles. Als er bij ons 
kermis is, loopt heel het dorp door de 
straten. Oosteeklo is voor jonge gezin-
nen dus zeker geen slaapdorp. Op de 
jaarmarkt zie je iedereen terug, zelfs wie 
buiten het dorp is gaan wonen! Verder 
heb je hier in de streek heel wat land-
bouw, vooral rund- en melkvee, en je 
merkt ook dat het goede bedrijven zijn, 
die blijven groeien. We zijn landelijk, en 
hopelijk blijven we dat ook.” ◗

4 5

6

7 Meetjes, boerderijen en 
nieuwe huizen 
Onze wandeling terug wordt nu 
helemaal landelijk en panora-
misch. Hier en daar zie je nog 
de stroken land die deze streek 
haar naam hebben gegeven, plus 
enkele oude boerderijen. Op 
de terugweg komen we uitein-
delijk aan in de buitenwijk van 
Oosteeklo. Er wordt nog steeds 
bijgebouwd in de gemeente: ze 
telt jonge gezinnen en de kleu-
ter- en lagere school in het dorp 
doen het prima. Dicht bij het cen-
trum ligt ook een sportveld met 
jeugdlokalen. Het verenigingsle-
ven bloeit hier. Even voor de aan-
komst zien we links nog een per-
ceeltje waar brouwerij Tseut haar 
hop kweekt, op lage stellingen.

Maak de wandeling en beantwoord 
onze wedstrijdvraag op p. 4

7

http://heirweggoed.be
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Feit of 
fictie?
De perfecte openingsvraag voor een 

gesprek met factchecker Marleen 

Finoulst wordt me net op de ochtend 

van mijn gesprek aangeboden op een 

presenteerblaadje. De radio meldt dat 

parfums kankerverwekkende stoffen 

bevatten die de hormonen in ons lichaam 

verstoren. De hoofdredacteur van de 

website ‘Gezondheid en wetenschap’ 

laat me even stilstaan bij de hoeveelheid 

parfum die ik dagelijks gebruik. Verstuif 

ik het alleen op mijn kledij? “Gebruik 

gewoon je gezond verstand”, zegt ze. 

 T Marleen Van der Velde F Emmy Elleboog 

 

 

Buitengewone 
mensen

 
Marleen Finoulst

Arts-journalist
•

Hoofdredacteur  

Gezondheid en wetenschap
•

Strijdt tegen foute berichtgeving over 

voeding en gezondheid en speurt naar 

achtergrondinformatie bij opvallende 

krantenkoppen
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Jij ontmaskert nepnieuws. Waarom? 
“Nepnieuws komt in allerlei vormen. 

Een bericht kan berusten op juiste 
feiten en vervolgens toch een mis-
leidende aanbeveling doen. Zo klopt 
het ook dat parfum chemische stof-
fen bevat die schadelijk zijn, maar het 
effect is niet onderzocht bij mensen.  
Er bestaan geen studies die vast-
stellen dat parfumgebruikers vaker 
 lijden aan kanker veroorzaakt door 
hormoon verstoorders. Dit bericht 
bevat dus juiste informatie, maar zet 
ons toch op het verkeerde been. 

Maar nepnieuws is niet altijd door-
zichtig en onschuldig. Foute berich-
ten die al dan niet opzettelijk gepubli-
ceerd worden, kunnen kwalijke gevol-
gen hebben en moeten dan absoluut 
rechtgezet worden. Met het project 
‘Gezondheid en wetenschap’ willen we 
de consument correcte gezondheids-
informatie geven. Ik geef een voorbeeld. 
In de jaren 90 verkondigde een Britse 
arts dat er een verband was tussen het 
mazelenvaccin en autisme bij kinde-
ren. Daardoor daalde de vaccinatie-
graad dramatisch en kinderen stierven 
weer aan complicaties van mazelen. 
Ondanks de vele studies is er ook nooit 
een oorzakelijk verband aangetoond, 
maar spijtig genoeg is dat foute verhaal 
bij veel mensen blijven hangen.” 

Waarom zijn dat soort 
verhalen zo in trek? 

“We lezen graag over dingen die aan-
sluiten bij ons dagelijks leven, maar 
we beseffen niet genoeg hoe gevoelig 
we zijn voor boodschappen die inspe-
len op onze zorgen, bekommernis-
sen of angsten. Een krantenkop, een 
foto of een onderschrift wordt net 
gekozen om onze aandacht te trek-
ken. De echte boodschap in het arti-
kel blijkt dan vaak genuanceerder als 
je alles leest. Vraag je daarom altijd 
af wie een nieuwsbericht uitgestuurd 

heeft en waarom. Advertenties willen 
ons aanzetten tot aankopen en pro-
beren geloofwaardig over te komen 
door wetenschappelijk onderzoek 
te citeren. Wees altijd op je hoede bij 
vermeldingen als ‘klinisch getest’ of 
‘beschermt tegen ...’ Dat zijn gewoon 
handige verkoopsargumenten.”

Hoe ga je te werk als factchecker?
“Ik lees een nieuwsbericht zeer kri-

tisch. Wie publiceert dit? Wie heeft het 
geschreven en waarom? Is het een 
advertentie of een wetenschappelijk 
artikel? Is het een persoonlijke mening 
van een individu of komen diverse 
meningen aan bod? Berust de conclu-
sie op toevallige verbanden of is er een 
duidelijke oorzaak? Vervolgens schake-
len we ons netwerk in van mensen en 
bronnen. We vragen verduidelijking aan 
deskundigen die goed geïnformeerd 
zijn over bepaalde thema’s. We zoe-
ken meer details over het geciteerde 
onderzoek. We raadplegen databanken 
op zoek naar wetenschappelijke stu-
dies die de feiten en conclusies kun-
nen bevestigen. Met al die elementen 
samen beoordelen we dan het bericht.” 

Circuleert er meer nepnieuws 
dan vroeger?

“Het gaat vooral veel gemakkelijker. 
Een bericht dat op de sociale media ver-
schijnt, is totaal ongefilterd en ieder-
een kan het zomaar verspreiden. Foute 
informatie rechtzetten na de publica-
tie, is behoorlijk lastig; feiten controle-
ren vóór de publicatie van een bericht is 
veel beter. Een degelijke nieuwsredac-
tie kan dat ook perfect doen.

Online lokken prikkelende nieuws-
titels ons naar artikels. Op zich is 
daar niets mis mee, maar besef dat 
de reclame-inkomsten van een web-
site afhangen van het aantal keer 
dat een artikel aangeklikt wordt. 
Bovendien komt er ook veel vaker 

gepersonaliseerde informatie op 
ons af. Je leesgedrag op het internet 
wordt geanalyseerd, onder meer voor 
reclame doeleinden. Zij weten wat je 
interesseert en spelen daarop in. Een 
silhouet met een slanke taille op de 
verpakking van ontbijtgranen, leidt je 
aandacht af van de voedingswaarde-
tabel op de zij- of achterkant.” 

Wie kan ik nog vertrouwen?
“Dat is een terechte bekommernis. 

Het succes van nepnieuws heeft veel te 
maken met vertrouwen of wantrouwen 
in diegene die de boodschap stuurt. 
Van een overheid, artsen of onderzoe-
kers verwacht je correcte informatie, 
zij moeten daar aandacht aan beste-
den. Wees dus kritisch over berichten 
die verwijzen naar een website zonder 
contactgegevens. Als consument kan 
je de gewoonte aannemen om een arti-
kel of de productinformatie grondig te 
lezen en meerdere bronnen van aan-
vullende informatie te raadplegen. Op 
onze website ‘Gezondheid en weten-
schap’ vind je heel veel betrouwbare 
gezondheidsinformatie. Ook zieken-
huizen, de ziekenfondsen of Factcheck 
Vlaanderen zijn betrouwbare bron-
nen over gezondheid en voeding. Maar 
gebruik vooral je gezond verstand bij 
het beoordelen van een nieuwsbericht. 
Dat doe je toch ook op 1 april? ◗

Uit de krant
 - Van brood word je dik 
 - Ontbijtgranen maken je slanker
 - Fruitsap is gezonder dan frisdrank
 - Mazelenvaccin veroorzaakt autisme
 - 5G-straling verspreidt corona

Voor een goed begrip: deze slogans 
zijn fout of op zijn minst misleidend. 
Verspreid ze dus niet bij vrienden 
en familie.
Op gezondheidenwetenschap.be 
kan je deze beweringen (en nog 
vele andere) controleren.

https://www.gezondheidenwetenschap.be
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De tuin 
ontharden,  
hoe pak je 
dat aan?

Tuinwerk

 
Stoeptegels eruit?

Planten in de plaats! 
Inspiratie op  

tuinvandetoekomst.be/

vergroenjevoortuin

http://tuinvandetoekomst.be/vergroenjevoortuin
http://tuinvandetoekomst.be/vergroenjevoortuin
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Je kan er niet omheen: wateroverlast en lange periodes met droogte 

zijn het gevolg van het wijzigende klimaat en beïnvloeden hoe we onze 

tuin aanleggen, aanpassen en beheren. Steeds meer bedrijven met 

verhardingsmaterialen, bieden ook waterdoorlaatbare alternatie-

ven aan. Tuinarchitecten en tuinaannemers worden gestimuleerd om 

weer meer groen op te nemen in hun ontwerp en uitvoering. Als tuin-

eigenaar heb je de touwtjes om een biodiverse tuin te krijgen groten-

deels zelf in handen. T Carine Santermans   F  Philippe Debroey 

Is jouw tuin een spons  
of een kleiput? 

Hoe een tuin eruitziet, heb je als eige-
naar voor een groot deel zelf in de 
hand, ongeacht of je die zelf ontwerpt 
en aanlegt of een deskundige inscha-
kelt. De basis – het perceel – is wat ze 
is. De grondsoort en de ligging van de 
tuin hebben een grote invloed op wat 
je kan aanplanten en hoe de tuin zal 
evolueren. Het stuk grond waar je wilt 
neerstrijken met je huis- en tuinplan-
nen, kan dan wel prachtig gelegen zijn, 
maar informeer je goed over de toe-
stand van het perceel vooraleer je tot 
aankoop overgaat. Op geopunt.be kan 
je gaan kijken in welke zone het perceel 
ligt. Kijk in functie van mogelijke water-
overlast zeker ook naar het overstro-
mingsrisico. Ligt het perceel in (poten-
tieel) overstromingsgebied? Dan zijn de 
mogelijkheden vrij beperkt. Bovendien 
mag je er haast zeker van zijn dat je op 
zulke percelen in natte periodes regel-
matig met de voeten in het water staat.

Ligt het perceel buiten het overstro-
mingsgebied? Dan is de samenstel-
ling van de bodem een tweede factor 
voor je succes. Een bodem die vooral 
bestaat uit klei of leem laat weinig 
water door en kan snel onderlopen bij 
hevige regenval. Een bodem met een 
combinatie zand-leem kan al veel meer 
water opnemen en geeft de meeste 
planten ook een geschikte basis om 
goed te gedijen. Als je zo’n tuin dan nog 
grotendeels beplant met vaste plan-
ten, heesters en bomen, krijg je een 
soort spons tuin met planten en een 
bodem die heel wat overtollig water 
zullen vasthouden en langzaam weer 
vrijgeven. 

Haalbaar voorbeeld

Wie zijn tuin, terras, oprit en paden 
nog moet aanleggen, houdt het best 
rekening met de nieuwe adviezen over 
materialen. Een tuinarchitect of tuin-
aannemer kan je de regels uitleggen, 
geschikte materialen helpen kiezen en 

een aanpak uitwerken die voor jou aan-
vaardbaar is. Dat vermijdt heel wat frus-
traties achteraf. Voor een bestaande 
tuin is het een ander verhaal. We zijn 
het gewoon om een grote oprit te heb-
ben, ruime terrassen of zithoekjes en 
voldoende paden om onze hele tuin van 
vooraan tot achteraan met droge voe-
ten te doorkruisen. Wil je minder vaak te 
kampen krijgen met een uitgedroogde 
tuin in de zomer of met een moeras bij 
regenval, pak je het anders aan.

De stadstuin op de foto’s is der-
tig jaar oud. Verrassend genoeg is 
hij behoorlijk klimaatrobuust inge-
vuld, met vaste planten, heesters en 
enkele lei- en andere bomen. Rond de 
woning en in de tuin tref je ook verhar-
ding aan, zoals een terras van oude 
cementtegels, waarvan de glazuur-
laag volledig afgelopen is. De tegels 
zijn niet meer zuiver te krijgen en 
mos groeit nergens liever dan op een 
poreuze ondergrond. Dat is een doorn 
in het oog van de eigenaar, die wel 
steeds meer streeft naar biodiversiteit 
en een ecologisch beheer, maar zijn 
tuin toch graag netjes houdt. Een deel 
van het terras ligt onder een afdak en 
vormt een schaduwrijke zitplaats. De 
tegels zijn er nog als nieuw. Om geen 
zotte kosten te doen, wil de eigenaar 
het terras onder het afdak behouden; 
alles wat buiten het afdak ligt en ook 
versleten is, wordt uitgebroken. De 
vrijgekomen ruimte wordt met aarde 
gevuld en nadien beplant. 

Ook de verharding rond de vijver 
wordt uitgebroken en maakt plaats 
voor plantgoed. Groenblijvende hagen 
zoals taxus en glansmispel nemen 
het jaar rond meer water op dan >>

De planten en bodem in een sponstuin  
zullen overtollig water vasthouden  
en langzaam vrijgeven.

http://geopunt.be
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Wat met uitgebroken puin?
Een grote berg uitgegraven gesta-

biliseerd zand laat je het best afvoe-
ren. Uitgebroken tegels, klinkers 
en restjes beton, daarentegen, kan 
je een tweede leven geven. Als je ze 
over de bodem verspreidt, krijg je een 
gemengde puinlaag. Met voldoende 
ruimte ertussen om planten in te zet-
ten, krijg je het effect van een prai-
rietuin, waarbij steentjes op de aarde 
een geschikte basis bieden voor plan-
ten die houden van droogte en een 
kalkrijke bodem. Dat wordt dan een 
vrij egale tuin die heel wat natuurlijk 
leven aantrekt en waarbij het bodem-
leven onder de steenlaag de bodem 
verrijkt. Stapelmuurtjes – strak met 

symmetrische lijnen of in grillige vor-
men – kunnen dan weer dienst doen 
als blikvanger in de tuin. Sommige 
tuineigenaars maken er knappe 
bouwwerken van (van grote bol-
len tot kleine tempels), die zelfs vrij 
natuurlijk overkomen. Hiertussen 
groeien allerhande plantjes, bewust 
aangebracht of spontaan versche-
nen, en heel wat kleine diertjes vinden 
er een thuis of schuilplaats. Een krui-
denspiraal gemaakt van hergebruikte 
steenresten is een eenvoudig en vaak 
toegepast voorbeeld, maar ook kant-
opsluitingen met oude tegels of klin-
kers geven het uitgebroken materiaal 
een tof tweede leven. ◗

bladverliezende soorten. De eige-
naar combineert ze slim met vaste 
planten zoals salie en geranium, die 
insecten lokken. Ook het pad langs de 
woning, gemaakt met tegels op een 
laag gestabiliseerd zand (een meng-
sel van cement en zand), wordt aan-
gepakt. Tegels worden weggehaald en 
de gestabiliseerde laag wordt door-
boord, zodat water zijn weg vindt naar 
de bodem. De tegels worden vervan-
gen door kiezel. Tussen het gever-
ticuteerde gazon werd witte klaver 
gezaaid om hommels en bijen te ple-
zieren en enkele stroken gazon zullen 
het grootste deel van het jaar onge-
maaid blijven om beestjes en wilde 
planten aan te trekken. 

Heel wat elementen uit deze tuin 
worden dus behouden, maar waar 
mogelijk worden via kleine ingrepen 
grote verschillen geboekt in het kli-
maatbestendiger maken van deze 
tuin. Door 20 m² verharding te vervan-
gen door groen, kan per jaar 7120 liter 
water extra insijpelen in de bodem, 
voorzie je 60 gezinnen nuttige diertjes 
van voedsel en beschutting en zorg je 
dat 32,87% van je persoonlijke biologi-
sche CO²-uitstoot wordt omgezet naar 
zuurstof. ◗

>>
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Waterdoorlaatbare tegels
Je kan geen hedendaags tuinontwerp 

bekijken of er is sprake van waterdoor-
laatbare materialen. Ook als je een 
oud terras of pad wilt renoveren, is het 
zinvol om je te informeren over alter-
natieven voor de traditionele klinkers 
en tegels. Want bestaan er wel tegels 
die echt water doorlaten? En hoe zit 
het dan met de laag onder die tegels? 
Bart Verelst van Groen Groeien legt uit 
hoe en met welke materialen je ter-
rassen / opritten / paden opbouwt die 
water doorlaten. 

Twee soorten betonnen klinkers /
tegels kunnen bijdragen aan een 
goede waterhuishouding. Bij de 
ene soort heeft het beton een heel 
poreuze structuur, waardoor er 
water doorheen de klinker kan sijpe-
len. Niet iedereen is geneigd om dit 
type te gebruiken in de tuin, omdat 
de klinkers een ruwe aanblik hebben. 
Daarnaast zijn er gewone, gladde 
betonklinkers die water laten pas-
seren omdat ze voorzien zijn van 
kleine verdikkingen aan de zijkanten 
en daardoor niet aansluitend tegen 
elkaar kunnen liggen. Er ontstaat een 
brede voeg die fungeert als kanaal 
om het water af te voeren. 

Men is het niet altijd eens over de 
materialen die gebruikt moeten wor-
den, maar één ding staat wel vast: 
de onderliggende bedding moet 
water doorlaten en het water zo min 
mogelijk vertragen. Om die reden 
wordt het gebruik van gestabiliseerd 
zand afgeraden. De voorkeur gaat 
naar een opbouw met (van diep naar 

ondiep) grof steenpuin, fijn steen-
puin en ten slotte fijne kalksteenslag 
of porfier, want zo’n bedding is sta-
biel én ze laat het water goed door. 
De voegen van klinkers die water 
laten passeren, moeten gevuld wor-
den met materiaal dat water doorlaat. 
Hiervoor wordt vaak porfier gebruikt. 
Een zaadmengsel, samengesteld 
uit allerlei lage kleine kruidenplant-
jes, tussen de voegen zaaien is een 
natuurlijker alternatief. 

De voordelen van waterdoorlaat-
bare materialen spreken voor zich. 
Het water verdwijnt ter plaatse in de 
grond, waardoor er dus geen (of wei-
nig) afstroming is. Een extra voordeel 
is dat zowel de waterdoorlatende als 
de waterpasserende klinkers minder 
glad zijn dan klassieke klinkers, dus 
de kans op uitglijden bij nat weer is 
kleiner. Bij waterdoorlatende klinkers 
kan het anderzijds wel een probleem 
zijn dat de poriën na een tijdje dicht-
slibben door stofdeeltjes of aarde die 
op de klinkers terechtkomt. Dan ver-
liezen ze natuurlijk een deel van hun 
waterdoorlatende functie. Een nadeel 
van de waterpasserende klinkers 
is dat de brede voegen nare gevol-
gen kunnen hebben voor wie het pad 
betreedt met hoge hakken, want de 
hakken zakken soms weg in de brede 
voegen. Ook groeit er vaker onkruid 
in de brede voegen dan in de smalle 
voegen van klassieke klinkers, maar 
dat onkruid is wel veel eenvoudiger te 
verwijderen met de hand. ◗

22 maart was 
Wereldwaterdag

Heel wat klimaatbewuste 
organisaties grepen de Wereld-
waterdag aan om het belang van water 
en de zorg ervoor in de kijker te zetten. 
De aanpak en sensibilisering rond 
wateroverlast en watergebruik is geen 
eendagsvlieg en bewust omgaan met 
water moet ons zo eigen worden dat 
het een gewoonte is.  

Landelijke Gilden 
heeft samen met 
enkele partners 
de campagne 
‘Van tegel naar 
egel’ gelanceerd. 
Hier leggen we 
de nadruk op het 
ontharden van 
tuinen, waardoor 
regenwater 

meer kans krijgt om in de bodem 
te sijpelen.  Wanneer we steen door 
groen vervangen, zullen onze tuinen 
droge periodes beter doorkomen. 
Wil jij je steentje bijdragen om de 
tuinen beter bestand te maken tegen 
langdurige droogte en ze te ontlasten 
van overtollig water, maar weet je niet 
goed hoe eraan te beginnen?  
Laat je dan zoals Herr Seele en zijn 
imaginaire vriend Cowboy Henk 
inspireren via vantegelnaaregel.be. 
Hier vind je tips over waterbeheer 
en tuinaanleg voor doe-het-zelvers 
zowel als professionelen. Wie aan 
het ontharden slaat, kan het aantal 
uitgebroken m² voor 21 september 
invullen op de tegelteller en zo kans 
maken op een exclusief schilderij van 
Herr Seele.  
Het wedstrijdreglement vind je op 
tuinvandetoekomst.be/kunstwerk.  ◗

Even niet maaien
Door tot juni te wachten met de eerste maaibeurt, wordt je tuin veel 
aantrekkelijker voor bijen, omdat er spontaan bloemen beginnen te 
groeien. Een mix van gemaaid en ongemaaid gazon geeft bovendien 
een extra dimensie aan je tuinconcept.

http://www.vantegelnaaregel.be
http://tuinvandetoekomst.be/kunstwerk
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John, jij moet een van de 
eersten zijn die een project rond 
autodelen heeft opgezet.

“Dat zou kunnen. (lacht) Wij zijn in 
1998 begonnen met Dégage, wat 
staat voor ‘DE Gedeelde Autovloot 
GEnt’. Het initiatief is ontstaan uit een 
LETS-groepje – lokale groepjes om 
diensten uit te wisselen. Iemand gaf 
een uurtje bijles of deed een klusje 
bij iemand thuis in ruil voor zelfge-
maakte muntjes. Met die muntjes kon 
je dan diensten aanvragen van iemand 

anders in de groep. In ons groepje was 
iemand die zelf niet meteen iets van 
vaardigheden kon aanbieden, maar 
hij had wel een auto die hij gerust 
door anderen wou laten gebruiken. 
Daar kwamen al vlug een tweede en 
een derde auto bij en zo zijn we blij-
ven groeien. Vooral de jongste jaren 
is die groei echt fenomenaal gewor-
den, natuurlijk ook doordat we nu bui-
ten Gent actief zijn. Tegenwoordig vind 
je Dégage-deelauto’s in bijna elke 
centrumstad.”

John Wante is 50 jaar en is een echte Gentenaar.  
Hij is vader van zoon Naut (16 jaar) en dochter Flavi (14 jaar).

Sociaal contact  
door autodelen

Autodelen was in ons land nog 

nooit zo populair. In de laatste vijf 

jaar steeg het aantal gebruikers 

in totaal maar liefst met 700 %, 

tot 194.000. John Wante is 

voorzitter en oprichter van 

Dégage,  een burgerorganisatie 

die mensen hun eigen auto laat 

uitlenen aan buurtbewoners. Je 

betaalt de deelauto’s niet per uur, 

maar per gereden kilometer. 

 T Tom Dewanckele F Dégage

Voor een sterker 
platteland
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Waarin verschilt Dégage 
van de bekende spelers 
zoals Cambio of Poppy?

“Die commerciële deelorganisaties 
hebben zelf een autovloot in eigendom, 
terwijl je via Dégage je eigen auto ter 
beschikking stelt. Voor de commerci-
ele organisaties betaal je een abonne-
ment en de kostprijs van je rit wordt per 
kilometer en tijdseenheid aangerekend. 
Wij vragen eenmalig 35 euro inschrij-
vingsgeld en voor ritten tot 100 kilometer 
betaal je dan alleen nog 34 cent per kilo-
meter. Voor langere ritten is dat zelfs 
maar 26 cent. Hierdoor hebben wij vlug-
ger mensen die bijvoorbeeld ergens ver-
der weg op weekend willen, want dat is 
bij ons financieel interessanter.”

Huurders en verhuurders 
kennen elkaar dus?

“Dat klopt. Huurder en verhuurder 
wonen meestal in dezelfde regio en 
spreken af hoe de sleutel overhandigd 
wordt. Buurtbewoners die elkaars 
auto gebruiken, leren elkaar beter 
kennen. Het sociale aspect is in onze 
organisatie zeer belangrijk en we wil-
len het buurtleven mee stimuleren. 
Ons deelsysteem is bovendien toe-
gankelijk voor iedereen. We houden 
wekelijks infosessies voor mensen die 
lid willen worden, met en zonder auto.“

Zijn er bij jullie voorwaarden om 
te mogen huren of verhuren?

“We zeggen vaak dat we een organi-
satie zijn voor fietsers die soms eens 
een auto nodig hebben, maar eigenlijk 
is autodelen al voordelig voor ieder-
een die minder dan 15.000 km per jaar 

met de auto rijdt. Wat de verhuurders 
betreft, is iedereen natuurlijk welkom, 
maar voor de wagens die ingebracht 
kunnen worden, zijn er wel enkele 
voorwaarden. We kijken naar de eco-
score, naar het aantal kilometers op 
de teller en het bouwjaar van de auto. 
De auto mag ook niet te duur zijn, want 
de vaste tarieven die onze gebruikers 
betalen, zouden te laag zijn om een 
hoge prijs te kunnen terugwinnen.”

Zijn jullie wagens ook beschikbaar 
in plattelandsgemeenten?

“Jazeker. Dégage is ontstaan in een 
stedelijke context, maar van onze 360 
deelwagens staan er nu ongeveer 85 in 
meer landelijke gemeenten. Het grote 
voordeel van ons kostendelende sys-
teem is natuurlijk dat er geen financi-
eel risico is voor onze organisatie. Als 
er ergens een auto aangeboden wordt 
die niet gebruikt wordt, heeft de orga-
nisatie daar geen kosten aan. De eige-
naar die gehoopt had wat kosten te 
kunnen terugwinnen op zijn auto die 
vaak stilstaat, zal dat natuurlijk jam-
mer vinden, maar verder zijn er geen 
gevolgen aan een weinig gebruikte 
deelwagen. Dat is meteen ook de reden 
waarom ik Dégage wel zie werken op 
het platteland, terwijl de commerciële 
deelwagens hier veel minder voorko-
men. Als het niet zeker is dat een aan-
geboden wagen voldoende zal rijden, 
zullen ze er daar niet in investeren.”

De maatschappij is in die 24 jaar 
waarschijnlijk veel veranderd?

“Dat mag je wel zeggen. Toen onze 
eerste auto zoveel jaar geleden in Gent 

rondreed, werden we bekeken als 
schooiers. Nu is autodelen iets nor-
maals. We zijn er trots op dat we bij-
dragen aan een eerlijke, sociaal toe-
gankelijke en duurzame mobiliteit. 
Onze deelauto’s werden vorig jaar 
meer dan dubbel zo vaak gebruikt als 
in 2020 en ze legden in totaal 6.038.868 
kilometers af. Elke auto die gedeeld 
wordt, vervangt zelfs 10 à 11 andere 
wagens die niet aangekocht hoeven te 
worden. Voor onze organisatie bete-
kent dit dat we zo’n 3000 nieuwe auto’s 
van de baan gehouden hebben, maar 
ook 11 km autovrije straat of meer dan 
48.000 m² publieke ruimte die vrijge-
maakt werd.”

Waar droom jij nog van?
“We willen natuurlijk graag nog wat 

breder verspreid raken in Vlaanderen. 
In Limburg hebben we bijvoorbeeld nog 
niet veel deelauto’s in het systeem. De 
uiteindelijke droom is dat we met onze 
organisatie een duidelijk merkbaar 
verschil kunnen maken in de samen-
leving. Hoe meer mensen in eenzelfde 
buurt aan autodelen doen, hoe minder 
ruimte wordt ingenomen door auto’s 
of parkeerplaatsen. Die vrije ruimte 
kan dan gebruikt worden voor andere 
zaken, zoals beplanting, ontmoetings-
ruimte of bredere fietspaden. Het kan 
veel buurten en wijken aangenamer 
maken om in te wonen.” ◗

Dat kunnen we alleen maar toejuichen, 
dus wensen we Dégage nog veel succes.

Buurtbewoners die elkaars auto gebruiken,  
leren elkaar beter kennen.
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Fragmenten uit het boek  
van Felix Timmermans brengen  
de geschiedenis tot leven.

Buitenspiegel
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In de 
voetsporen 
van Pallieter
T Nathan Rijnders F Mettesfotografie

Lier, 20 februari Landelijke Gilde Lier-Noord verkent op een 
grijze zondagvoormiddag de eigen stad, maar dan wel op een 
andere manier dan ze gewoon zijn. Voor een vertelwandeling 
opgebouwd rond Pallieter trek ik samen met hen door Lier, 
beginnend op de vesten en eindigend aan de Grote Markt. 
Samen ontdekken we de stad door de ogen van het bekendste 
personage van Felix Timmermans, die zelf een Lierenaar was 
en een van de succesvolste Vlaamse schrijvers uit de vorige 
eeuw. Gedurende de stadswandeling van ongeveer anderhalf 
uur door de Pallieterstad, zoals Lier ook wel genoemd wordt, 
passeren we langs de mooiste plekjes. Aan de hand van 
fragmenten uit het boek van Felix Timmermans wordt de 
geschiedenis tot leven gebracht en kruipen de deelnemers in 
de huid van Pallieter, de levensgenieter bij uitstek. Zoals het 
echte levensgenieters betaamt, kan een gepaste afsluiter in 
het dichtstbijzijnde café niet ontbreken. ◗
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